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Protokól nr 32/04 
Z XXXII Sesji Rady Gminy Raszyn 

w dniu 29 lipca 2004 r. 
 

Przewodniczacy Rady Gminy Pan Dariusz Ksiazek otworzyl obrady XXXII 
Sesji Rady Gminy, stwierdzil quorum (lista obecnosci zalaczona do 

protokolu) i zaproponowal przyjecie porzadku obrad.  
Ad. 1)  
Otwarcie posiedzenia, stwierdzenie quorum, przyjecie porzadku obrad. 
 
Pan D. Ksiazek zaproponowal autopoprawki do porzadku obrad: zdjecie  pkt. 3 
poniewaz wobec sprawy nie wypowiedziala sie komisja oswiaty; wykreslenie 
pkt. 93, gdyz zostal pomylkowo dwukrotnie wpisany. 
Pan M. Goljanek zaproponowal, aby pkt. od 94 do 97 juz w nowym porzadku 
zostaly omówione po punkcie 4, poniewaz sa to sprawy z poprzedniej sesji, sa 
zaproszeni mieszkancy i powinny te punkty byc omówione na poczatku sesji.  
Pan J. Hipsz zaproponowal aby pkt 93 omawiac po starym punkcie 34, 
poniewaz obie te sprawy sa podobne. 
Pan D. Ksiazek – zapytal o inne uwagi do porzadku obrad. Wobec braku uwag 
poddal pod glosowanie porzadek obrad z zaproponowanymi poprawkami. 
Porzadek obrad z uwzglednieniem poprawek zostal przyjety jednoglosnie – 9 za. 
 
Ad. 2) 
Przyjecie protokolów z XXX i XXXI sesji Rady Gminy Raszyn. 
 
Wobec braku uwag Pan D. Ksiazek zaproponowal glosowanie. 
Protokól z XXX Sesji Rady Gminy Raszyn poddany pod glosowanie zostal 
przyjety jednoglosnie – 9 za. 
Protokól z XXXI Sesji Rady Gminy Raszyn poddany pod glosowanie zostal 
przyjety jednoglosnie – 9 za. 
 
Ad. 3) 
Uchwala w sprawie zasad i trybu udzielania pomocy w dozywianiu uczniów 
z terenu gminy Raszyn. 
 
Pan M. Skrzypczynska przedstawila uzasadnienie do uchwaly zalaczone do 
protokolu. 
Pan A. Zareba – zapytal czy gmina wystapila o dofinansowanie tzw. szklanki 
mleka dla ucznia. 
Pan Wójt – odpowiedzial, ze gmina zostala wytypowana do tej akcji na 
zasadach pilotazowych.  
Wobec braku pytan uchwala po odczytaniu  zostala poddana pod glosowanie i 
przyjeta jednoglosnie – 10 za. 
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Ad. 4) 
Uchwala w sprawie zmian w budzecie gminy na 2004 r. 
 
Pani Lilianna Klos, Skarbnik Gminy omówila zmiany zgodnie z zalacznikami 
do projektu uchwaly. 
Pan I. Kwiecinski – powiedzial, poniewaz czesto radni spotykaja sie ze 
zmianami dot. inwestycji chcialbym wyjasnic, ze uzyskujemy nowe dyrektywy, 
aby mozna bylo te srodki pozyskac. Sa to rózne warianty, które powstaja na 
szczeblu rzadowym, nastapila zmiana stawek podatku Vat z 7%na 22%. Jesli 
chodzi o srodki do pozyskania na szkole, jest to Program Aktywizacji 
Programów Wiejskich, jest to 38% srodków do pozyskania z Banku 
Swiatowego. Na pozostale inwestycje, biblioteke, park, na droge Godebskiego 
mamy zlozyc wnioski do funduszy strukturalnych o maksymalna kwote czyli 
75% dofinansowania. Na dzien dzisiejszy mamy zaakceptowany wniosek na 
wykonanie i projektowanie kanalizacji w gminie Raszyn. Obejmowac to bedzie  
kanalizacje, remont oczyszczalni scieków, budowe nowej.  Szacowany koszt to 
ok. 80 mln zl. Z tego bedziemy chcieli pozyskac ok. 60 mln. Poniewaz sa to 
duze zadania, potrzebne sa dobre projekty. Samo projektowanie bedzie 
kosztowalo ok.  3 mln. zl i na to równiez wystepujemy do funduszy 
strukturalnych gdzie mamy zagwarantowane, ze nasz wniosek zostal juz otwarty 
i mozemy wszczac procedury.  
Pan D. Ksiazek – zapytal, czy te 60 mln to ma byc dotacja. 
Pan I. Kwiecinski – odpowiedzial, tak, teraz robimy korekte pewnego szacunku, 
czy to bedzie 85 czy 89 mln. kosztów kanalizacji i budowy oczyszczalni i 
remontu istniejacej. Ubiegamy sie o dofinansowanie w kwocie ok. 60 mln. zl. 
Jest to program kompleksowy do realizacji przez najblizsze kilka lat. 
Pan D. Ksiazek – zapytal, czy to bedzie bezzwrotna dotacja. 
Pan I. Kwiecinski – dotacja generalnie jest bezzwrotna. 
Pan D. Ksiazek –  zapytal, na jakie lata jest to przewidziane. 
Pan I. Kwiecinski – powiedzial, ze to jest planowane juz w tym roku i jest 
zaakceptowane. Jak panstwo wiecie mielismy bardzo dobrze opracowane 
wnioski z funduszu sapard natomiast nie przydzielono nam srodków bo tych 
srodków nie ma. Natomiast przeniesione zostaly te zadania do wiekszej grupy 
dzialan, zostalo to przez WFOS zaakceptowane pozytywnie i wniosek wstepnie 
zaakceptowano. Teraz trzeba uscislic wartosc calego przedsiewziecia i dzieki 
temu bedziemy mogli ubiegac sie o dofinansowanie z tej calej kwoty 80 czy 90 
mln kwoty 60 mln zl.  
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Pan D. Ksiazek – zapytal, w jakich latach Pan przewiduje, ze te pieniadze w 
budzecie sie znajda, bo w planie wieloletnim na razie nie ma nic. 
Pan I. Kwiecinski – stwierdzil, na nastepna sesje uszczególowimy to, bo sa to 
rzeczy, które dzieja sie caly czas. Pewne wytyczne jeszcze nie przyszly ze 
szczebla rzadowego, uzyskamy pelna odpowiedz w ciagu dwóch, trzech 
tygodni, bo to splywa na biezaco. Bedziemy panstwa informowac na kazdej 
sesji, na pewno bedzie to rozlozone na jak najbardziej krótki okres jaki bedzie 
tylko mozliwy. Te zadania sie pojawiaja, to nie jest tak, ze dzisiaj wiemy na co 
mozemy brac srodki. Pojawia sie jakies zadanie, my musimy byc do tego 
przygotowani, dlatego tez tworzymy jakas wizje tego co powstanie w 
przyszlosci i staramy sie dopasowac do pewnych programów, które zaistnieja i 
stad tez, poniewaz przygotowywalismy sie od roku do takiego dzialania, jest  
efekt dzisiejszy, ze mamy ten wniosek zaakceptowany i bedziemy walczyc o tak 
duze srodki.  
Pan Wójt – powiedzial, wczoraj rozmawialem z Prezesem WFOS po otwarciu I 
czesci parku. Uzyskalismy informacje, ze projekty z funduszy spójnosciowych 
sa bardzo trudnymi projektami, my mamy bardzo duzo projektów 
przygotowanych pod Sapard, którego nie dostalismy. W swoim sprawozdaniu 
poinformuje, dlaczego nie uzyskalismy tych funduszy. Teraz mamy wiele 
projektów przygotowanych, to znaczy, ze jestesmy kilka kroków przed innymi 
gminami. Bo to jest tak, ze na poczatku chetnych do pozyskania srodków z tych 
funduszy jest bardzo malo, bo malo jest gmin z przygotowanymi projektami. 
Potem bedzie tak, jak w sapardzie,  ze co dziesiaty wniosek zostal zrealizowany 
i uzyskal dotacje na terenie Woj. Mazowieckiego.  
Pan I. Kwiecinski – dodal, ze równiez wczoraj Prezez WFOS podal informacje, 
ze Rada Nadzorcza podjela uchwale o przydzieleniu nam pozyczki 2, 1 mln zl, 
to co budzilo tak wiele kontrowersji. Ci radni, którzy glosowali za, moga byc 
pewni, ze ok. 38% tj. 700 tys. zl pozostanie w naszej gminie z pozyczki na 
budowe stacji uzdatniania wody. Chcialbym jeszcze dodac, odnosnie wartosci 
kosztorysowej, dlaczego sie zmienia. Zmienia sie dlatego, ze musimy sie 
dostosowac do stosownych rozporzadzen, które obowiazuja, w których zawarte 
sa stawki narzutu ok. 70%, które obligatoryjnie musza byc wpisane. Natomiast 
nie zdarzylo nam sie, w naszej praktyce azeby takie narzuty byly, ewentualnie 
siegaja 20, 25%. Przykladem moze byc kanalizacja, z kwot kosztorysowych 855 
tys. faktycznie do podpisania umowy pozostaje kwota 355 tys. To jest ogromna 
róznica. Ponadto kosztorysy sa weryfikowane pod tym katem, zeby nie 
dochodzilo do takich sytuacji do jakich dochodzilo poprzednio, tj. kazda 
praktycznie inwestycja zwiekszana byla o ustawowe 20%. Wójt Iwicki zazadal 
aby czegos takiego nie bylo i faktycznie podpisana umowa miala 
odzwierciedlenie w wykonaniu. Tego staramy sie przestrzegac ale to wymaga 
od nas duzo wiecej pracy i tego typu uszczególowien, które maja miejsce na 
kazdej sesji.  
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Pan Wójt – dodal, to jest dla nas sporym klopotem. Dlatego, ze jezeli oglaszamy 
przetarg, którego kosztorys wynosi np. 4,5 mln i nagle po rozstrzygnieciu 
okazuje sie, ze jest to tylko 2,5 czy 2,7 mln to zostajemy z niewykorzystana 
czescia tego jednego zadania, jesli chodzi o wykonanie budzetu w zakresie 
inwestycji. Po to, zeby wykonac budzet tak jak zalozylismy, musimy szybko 
szukac i miec gotowe projekty i zezwolenia na budowe, zeby te pieniadze 
przesunac, gdyz potem to zle wyglada w wykonaniu budzetu o czym wszyscy 
wiedza. To cieszy, ale doklada pracy. Stad ten caly wydzial inwestycji mozna 
powiedziec, ze otwiera i zamyka urzad. 
Pan J. Gromek – powiedzial, Panie Wójcie powiedzial Pan,  ze zadanie bedzie 
wynosilo ok. 90 mln., do pozyskania jest ok. 60 mln. natomiast gmina musi 
100% najpierw wylozyc, zeby mogla uzyskac zwrot. Jak to ma wygladac, 
przeciez musimy wprowadzic taka kwote w budzet, skad ja wezmiemy.  
Pan I. Kwiecinski – powiedzial, mozemy poprosic Pana Owczarka, który 
dokladnie powie na temat kredytów pomostowych i dodal, ze  kredyty 
pomostowe bierze sie wtedy, gdy praktycznie mamy zagwarantowany zwrot 
tych srodków. Tutaj nie ma wiekszego problemy. Na ten wariant równiez 
przygotowane sa pewne instrumenty finansowe, które pózniej wykorzystamy ale 
to jest dopiero sprawa wtórna. 
Pan J. Gromek – dodal, mysle, ze nie wpadniemy w taka dziure, ze srodków nie 
bedzie.  
Pan I. Kwiecinski – odpowiedzial, Panie Przewodniczacy na pewno nie. 
Pan J. Hipsz – powiedzial, a propo`s tych duzych pieniedzy o których Pan 
mówil, które gmina ma przeznaczyc na projekty, przeciez  oczyszczalnie sie 
buduje prawie w kazdej gminie i to sa jakies typowie projekty, przeciez chyba 
my nie bedziemy, tak jak z tymi studniami próbowali nowych wariantów. 
Pan I. Kwiecinski – zapytal, o jakie projekty chodzi Panu Hipszowi, budowlane 
czy pod fundusze strukturalne. 
Pan J. Hipsz – powiedzial, z tego co Pan mówil, zrozumialem, ze chodzi o 
projekty budowlane. 
Pan I. Kwiecinski – wyjasnil, projekt budowlany ma to do siebie, ze musi byc 
dostosowany do odpowiednich warunków. Najpierw trzeba zrobic analize 
wykonalnosci, potrzeb, jakie parametry i dopiero do tego dostosowana jest 
oczyszczalnia. Bo oczyszczalnia to nie jest wiaderko z pielucha i przelewamy co 
wpadnie to jest dobre, to jest skomplikowany proces. Podobnie jest ze stacja 
uzdatniania wody. Trzeba wprowadzic nowe technologie, które wchodza, zalezy 
tez od wariantu, który sie zastosuje. Pracujemy nad tym jakie mamy potrzeby i 
do tego zrobic profesjonalna dobrze przygotowana inwestycje. 
Pani G. Zaboklicka – zapytala, na czym bedzie polegala modernizacja ulicy 
Chopina, podczas gdy ul. Matejki jest calkowicie rozwalno, ulica Polna tez jest 
calkowicie pozbawiona nawierzchni. Dlaczego te obie ulice nie sa uwzglednione 
w budzecie.  
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Pan Wójt – odpowiedzial, ze te ulice zostaly wczesniej uwzglednione i dzisiaj 
wchodzi tam firma Falbruk i remontuje je z kosztów remontowych. Przetarg na 
ulice Sasanki i Rózana zostal rozstrzygniety i beda robione. W wyniku tego, ze 
tak zostala zniszczona ulica Chopina podjelismy decyzje, ze bedziemy ja 
modernizowac i dlatego teraz wstawione zostaly na nia pieniadze. Tamte 
wczesniej zostaly uwzglednione w budzecie. 
Pani G. Zaboklicka – poprosila aby Wójt poinformowal radnych o sprawie 
przeprowadzenia rozmów z Dyrekcja Dróg Krajowych dot. mozliwosci 
poprowadzenia kanalizacji w Al. Krakowskiej oraz o modernizacji Al. 
Krakowskiej.  
Pan Wójt – powiedzial, nastepnego dnia po sesji na której Pan Dyrektor byl 
obecny wyslane zostalo pismo o zajecie jednoznacznego stanowiska, czy gmina 
bedzie mogla klasc w Al. Krakowskiej kanalizacje z jednoczesna informacja, ze 
jezeli gmina wejdzie w pas chodników to te chodniki zostana przez gmine 
zmodernizowane. Przed wczoraj dotarlo do mnie pismo, gdzie pytaja nas w 
których dokladnie miejscach bedziemy chcieli wchodzic z inwestycja. To 
zostanie naniesione na szkicu roboczym i do nich wyslane. Wtedy bedziemy 
mogli miec jednoznaczna odpowiedz.  
Pan A. Zareba – czy z uwagi na decyzje, które zapadaja poza nasza gmina o 
przekazaniu srodków z funduszy strukturalnych nie spowoduje opóznien w 
realizacji inwestystycji wodno kanalizacyjnych w naszej gminie. 
Pan I. Kwiecinski – odpowiedzial, pracujemy dwutorowo. Czesc projektów na 
kanalizacje mamy gotowych, które normalnie realizujemy. Jezeli fundusze 
pojawia sie i bedzie mozliwosc realizowania szerszego zadania, to mamy 
mozliwosc pracowac troszke do przodu. W zaden sposób nie zaklóci to 
normalnego procesu inwestycyjnego, ze np. wstrzymamy budowe kanalizacje, 
czy projektowania innych inwestycji.  
Pan M. Goljanek – zapytal, co z remontem dachu gimnazjum. 
Pan I. Kwiecinski – odpowiedzial, toczy sie postepowanie. Wykonane byly 
ekspertyzy, ze dach zostal wykonany wadliwie. Firma, która wykonywala jest w 
stanie upadlosci, praktycznie nie mozna nic wyegzekwowac. Sa gwarancje 
ubezpieczyciela ale na dzien dzisiejszy wymaga to zrobienia w sposób szybki, 
bo caly czas szkola jest zalewana, dlatego tez musielismy te srodki przeznaczyc 
i czekamy na zwrot tych srodków od gwaranta.  
Pan M. Chmielewski – powiedzial, niedawno ul. Chopina byla remontowana, a 
teraz znowu przeznacza sie pieniadze na modernizacje. Czy nie mozna w 
umowach zawrzec takich zapisów, które by gmine ochranialy przed podwójnym 
wydatkowaniem srodków na to samo.  
Pan Wójt – odpowiedzial, tak zostalo zrobione, spisano protokoly zaniechania  
tam gdzie nie mialo sensu odtworzenie nawierzchni. Roboty sieciowe 
prowadzila prywatna spólka, która odtwarzala nawierzchnie tam gdzie trzeba 
bylo, bez wspóludzialu gminy.  
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Pan D. Ksiazek – powiedzial, z wypowiedzi Panów wynikaloby, ze wartosci 
zaoszczedzone na przetargach wynikaja wprost z narzuconych obowiazków 
kosztorysowych. 
Pan I. Kwiecinski – odpowiedzial, nie tylko. Przepisy narzucaja na 
kosztorysantów , szczególnie w jednostkach gospodarujacych publicznym 
mieniem, zasady sporzadzania tego typu kosztorysów, a  na przetargach 
uzyskiwane sa duzo nizsze ceny. Druga sprawa to taka, ze zmienione zostaly 
zasady funkcjonowania zamówien publicznych w urzedzie. Poprzez dzialania 
zespolu udaje sie uzyskac nie 70% wartosci kosztorysowej a 40% i róznica 
pozostaje w budzecie gminy.  
Pan D. Ksiazek – powiedzial, na stacje uzdatniania wody gdzie wartosc 
kosztorysowa wynosila 4 mln zl wplynely trzy oferty, jedna za 2,6 mln, druga za  
3,6 mln  i trzecia za  ponad 4 mln. Dziwi mnie taka duza rozbieznosc kwotowa 
tych ofert. Pytalem sie tez fachowca, który stwierdzil, ze mozna ta inwestycje 
zrobic za ok. 2 mln. Poniewaz radni nie zadawali pytan do planu wieloletniego, 
ja poczuwam sie w obowiazku jako radny poprzedniej kadencji, bo byc moze 
mam wiecej wiedzy i doswiadczenia, zadac te pytania. W poprzedniej kadencji 
patrzylem tylko na budzet danego roku, teraz patrze równiez na plan wieloletni, 
poniewaz jest to nierozlaczne. 
Jesli chodzi o park jest propozycja zwiekszenia z 2,5 mln do 3,84 mln, na 
biblioteke zwiekszenie z  2,2  mln do 2,42 mln. Pomimo zapewnien ze strony 
wójtów, ze bedzie dofinansowanie ja jesli chodzi o sprawy finansowe jestem 
bardziej ostrozny. W poprzedniej kadencji równiez mielismy zapewnienia. 
Zacytuje p. Lewandowskiego, który twierdzil, ze basen bedzie dofinansowany 
przez totalizatora sportowego i jego koszt wyniesie 8 mln. Jak wiemy skonczylo 
sie na 15 mln. Stad mój sceptycyzm do zapewnien o dofinansowaniu parku i 
biblioteki. A jezeli tych dofinansowan nie otrzymamy, to bedziemy musieli 
dolozyc z naszych pieniedzy. W zwiazku z powyzszym, nie bede glosowal za 
tymi zmianami, bo moze to narazic gmine w przyszlosci na powazne reperkusje 
i uwazam, ze powinno byc tak jak bylo postulowane. Jesli chodzi o park 
powinno byc cofniete, powinno wrócic pod obrady rady i to rada powinna sie 
wypowiedziec w jakiej wysokosci widzi finansowanie tej inwestycji  
Pan I. Kwiecinski – powiedzial, nie mozemy odnosic sie do tego, co byla za 
czasów Pana Lewandowskiego i tego co obiecywal. Od 2002 r. gdy jest Wójt 
Iwicki, zostaly wdrozone procedury, które nie narazily Pana na utrate zaufania, 
gmine na szkode. Wrecz przeciwnie, po raz kolejny ma Pan szanse 
przewodniczyc obradom rady, która ma znowu kolejne pieniadze do 
rozdysponowania, kolejne pieniadze pozyskane z funduszy strukturalnych, 
kolejne pieniadze uzyskane z nagród. Dlatego Pana sceptycyzm uwazam za 
nieuzasadniony i w kolejnych latach przekona sie Pan, ze te srodki zostana 
pozyskane z wlasciwych zródel i dobrze wykorzystane. Nalezy ta gmine 
rozwijac a nie ograniczac. Rozumiem, ze jest to sprawa polityczna. 
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Pan D. Ksiazek – powiedzial, jesli chodzi o park, to nie bedzie on stanowil o 
rozwoju tej gminy. O rozwoju gminy stanowi budowa kanalizacji, wodociagów, 
dróg. Tym mozemy przyciagnac inwestorów. 
Pan I. Kwiecinski – ad vocem powiedzial, o rozwoju tej gminy stanowi wiele 
czynników i wylaczanie niektórych stanowi swiadoma manipulacje. Sa to drogi, 
kanalizacja, wodociagi, szkolnictwo, sluzba zdrowia, przestrzen publiczna. Jak 
Pan zauwazyl, nie ma na terenie gminy ani jednej lawki, moze niektórym 
ludziom jest to niepotrzebne, ale wiekszosci tak, zeby mogli usiasc 
porozmawiac we wlasciwym otoczeniu. 
Pan D. Ksiazek – powiedzial, Panie Wójcie jak Pan zauwazyl przystepujemy do 
opracowania planów zagospodarowania przestrzennego, odralniamy tereny. 
Czym Pan przyciagnie ludzi. Jezeli bedzie woda, kanalizacja, rolnicy dostana 
wieksze pieniadze a co za tym idzie, równiez wieksze pieniadze dostanie gmina. 
Pobuduja sie na tych terenach ludzi bardziej zamozni. Albo dbamy i  patrzymy 
na ta gmine bardziej perspektywicznie albo budujemy park i biblioteke. 
Pan I. Kwiecinski – powiedzial, kto zaproponowal plany zagospodarowania 
przestrzennego i odralnianie tego terenu? Plany przygotowuje wójt i to on 
zaproponowal odralnianie tak duzego terenu. Sprawa druga odnosnie wody. Jest 
to inicjatywa nasza aby zbudowac stacje uzdatniania wody, ze zbiornikiem 
retencyjnym aby utrzymane bylo cisnienie wody. Te dzialania sa, wylaczanie 
pewnych elementów jest swiadomym manipulowaniem z Pana strony, 
rozumiem z jakich powodów, ale to nie na tej sesji.  
Pan M. Chmielewski – powiedzial, chcialbym, aby Pan Przewodniczacy udzielal 
glosu zgodnie ze zgloszeniami, bo kazdemu mozna postawic mikrofon przed 
glowa i ten kto bedzie glosniej, czy szybciej mówil, wtedy bedzie slyszany. Ja 
bym tez nie wlaczal polityki, tylko jezeli przyjmiemy ustawe o samorzadzie 
gminnym jako determinujaca nasze dzialania, to ustawa mówi, ze to rada gminy 
ma ustalac kierunki dzialania gminy a nie Pan, Panie Ireneuszu. Jezeli Pan 
bedzie glosowal, to pewne metody glosowania odnosza skutek, to widac. 
Natomiast naszym zdaniem to tylko radni, przy waszym wspóludziale moga 
dyskutowac o tym.  
Pan A. Zareba – powiedzial, chcialbym zwrócic uwage Panie Przewodniczacy, 
ze dyskusja nie jest merytoryczna, tutaj sa wywody personalne, które nie 
powinny miec miejsca na sesjach rady gminy. Powinnysmy zajmowac sie 
merytorycznymi sprawami. Nie zgodze sie z tym, ze budowanie kanalizacji w 
szczerym polu spowoduje rozwój naszej gminy. Przykladem moze byc 
Wilanów, Anin, gdzie tereny sa bardzo drogie a nie ma tam kanalizacji. Te 
tereny sa drogie ze wzgledu na sasiedztwo. Tu w gminie pozwalamy budowac 
mieszkancom blaszane, wielkie hale, a z drugiej strony chcielibysmy aby 
wybudowali domy w naszej gminie bogaci ludzie. Te dwa kierunki nie dadza sie 
z soba polaczyc. Musimy byc konsekwentni w kazdym naszym dzialaniu, a nie 
tylko wtedy, gdy sluzy politycznej rozgrywce. Uwazam, ze sasiedztwo parku, 
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rozwój terenu rekreacyjnego, budowa kortów wplynie korzystnie na rozwój 
gminy i sciagniecie bogatych inwestorów do naszej gminy.  
Pan D. Ksiazek – powiedzial, pragne zauwazyc Panie radny, ze odnioslem sie 
merytorycznie do planu wieloletniego i uzasadnilem, dlaczego nie bede 
glosowal za. 
Pan J. Hipsz – powiedzial, majac na wzgledzie to co Pan Zareba powiedzial, to 
moze na sesji w ogóle nie bedziemy sie takimi niewygodnymi sprawami 
zajmowac.  
Pan I. Kwiecinski – powiedzial, sprawa parku jest to sprawa polityczna. Wójt 
Rajkowski chcial wybudowac park, ale mu sie nie udalo, bo przy tej okazji 
chcial ulokowac wysypisko smieci. Nam sie zaczyna udawac. My to widzimy na 
kazdej sesji, jest grupa opozycji no i czesc, która sadzi, ze jest w koalicji a jest w 
opozycji. Sa ataki z róznych stron, tego nie robic, tamtego nie robic bo sie nie 
uda. Póki my tu jestesmy bedziemy realizowac polityke inwestycyjna taka, aby 
podniesc poziom zycia mieszkanców. Bedzie robiona kanalizacja, wodociagi i 
nie powstrzymacie tego panstwo. 
Pan M. Goljanek – powiedzial, ja mam pytanie do Pani skarbnik, Pan 
Przewodniczacy powiedzial, ze istnieje jakies zagrozenie z tytulu pozyczek, jak 
ono jest duze. 
Pani Skarbnik, Lilianna Klos – powiedziala, mamy ponizej50% dopuszczalnej 
wielkosci calkowitego zadluzenia gminy. Ustawowo to jest 60% a my bedziemy 
mieli 25%.  
Pan Wójt – powiedzial, zanim wystapimy o pieniadze robimy rozeznanie jakie 
mamy szanse na przyznanie ich. Na biblioteke uruchomione sa rózne 
mechanizmy majace na celu pozyskanie dotacji. Minister Kultury do którego 
zwrócilismy sie o dotacje na biblioteke, powiedzial, ze mamy najbardziej 
perfekcyjnie sporzadzony wniosek, który ma duze przeslanki na jego realizacje 
w roku budzetowym 2005 m.in. ze srodków gier liczbowych.  
Pan K. Derda – powiedzial, w zwiazku z tak duzymi kwotami, które sa 
przewidziane na ta inwestycje, czy bylaby mozliwosc przygotowania na 
nastepna sesje program czy jest to bezpieczne dla budzetu, czy nie wpadniemy 
w dziure tak jak niektóre gminy. 
Pan I. Kwiecinski – odpowiedzial, to juz zostalo zlecone do zespolu strategii w 
gminie Raszyn, który opracuje szczególowy plan inwestycyjny i plan 
finansowania tego przedsiewziecia. To sa specjalne opracowania, na to sa 
srodki. Sa to bardzo skomplikowane analizy. Bez tego nie ma mozliwosci 
uzyskania jakiejkolwiek pomocy. To sa podstawowe dokumenty, które 
rozpoczynaja procedure. Postaram sie, nie wiem, czy na najblizsza sesje, 
przygotowac takie dokumenty. Wniosek, który przyjal WFOS umozliwia nam 
rozpoczecie calej tej procedury, czyli WFOS stwierdzil, plan jest realny, 
dzialania, które robicie sa sluszne, a my gwarantujemy, ze jezeli bedzie to 
zrobione wg wytycznych to srodki bedziemy wam opiniowac pozytywnie do 
NFOS.  
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Pan Wójt – dodal,  gmin które by tak wykonaly i zlozyly studia wykonalnosci 
mozna policzyc na palcach jednej dloni. 
Pan A. Zareba – powiedzial, to nie jest tak, ze srodki z WFOS ida na cele 
priorytetowe. Gmin, które skladaja wnioski na kanalizacje i wodociagi jest 95%. 
Okazuje sie, ze latwiej jest znalezc srodki z funduszy pomostowych na budowe 
parku, czy tak jak niedawno jedna z gmin dostala pieniadze na budowe 
sztucznego toru lyzwiarskiego. To sie wydaje dziwne. One maja tez zalozona 
strukture rozdysponowania srodków. Jest mala pula na inna strukture 
dofinansowania niz kanalizacja i wodociagi.  
Pan J. Hipsz – powiedzial, jest przeznaczona w budzecie 2 mln  na budowe 
domu komunalnego. Projekt widzialem, jest to budynek z duza liczba mieszkan 
w porzadnym standardzie a na biblioteke zaadaptowana z budynku na tylach 
gimnazjum 2,4 mln. Moze lepiej rozwalic ten budynek i wybudowac taki duzy 
jak ten komunalny. 
Pan D. Ksiazek – dodal, ma byc tam ok. 600 m2 powierzchni, czyli wynika z 
tego, ze remont 1 m2 wyniesie ok. 2 tys. zl.  
Pan Wójt – powiedzial, mamy od pewnego czasu powazna akcje zwiazana z 
procedura planistyczna w Falentach. Ubolewam, ze na otwarciu parku nie bylo 
Pana Chmielewskiego, zaangazowanego w proekologiczne ruchy, gdyz Prezes 
WFOS stwierdzil, ze jezeli ktos na terenie woj. mazowieckiego mialby taki 
kawalek terenu jak my mamy za basenem, to by postawil hipermarket. My tego 
nie zrobilismy, a na pewno w kazdej chwili znalezli by sie chetni. A Pan Prezes 
powiedzial równiez, nasze pieniadze nie zostaly wyrzucone w bloto. O tym 
prosilbym pamietac, jak bedziecie chcieli krytykowac nie w mysl racjonalnego 
myslenia tylko w mysl politycznych przepychanek. Park jest rzecza potrzebna.  
Pan J. Hipsz – powiedzial, szkoda, ze nie bylem bo bym temu Panu na którego 
sie Pan Wójt powoluje, ze gminie Nadarzyn. Lesznowola tez nie wybudowali 
zadnego hipermarketu. Nalezy przyklad brac z lepszych.  
Pan J. Gromek – powiedzial, na pewno woda i kanalizacja jest bardziej 
potrzebna niz park ale skoro jest mozliwosc pozyskania srodków na ten cel, to 
trzeba to pozyskiwac, bo parku nie mozna budowac ze srodków przeznaczonych 
na kanalizacje i odwrotnie.  
Pan I. Kwiecinski – powiedzial, bardzo ciesze sie z tego, ze jest dyskusja 
merytoryczna, czy wybudowac to czy tamto. Natomiast Pan Przewodniczacy 
pamieta z poprzedniej kadencji, ze najlepsza metoda nie ma, nie bylo, jest 
biednie, na nic nie ma grosza, nie bedzie pieniedzy. Nie uda sie, bo nie ma 
pieniedzy. Teraz pieniadze sa, toczymy merytoryczna dyskusje na co je wydac. 
Tych pieniedzy bedzie jeszcze wiecej. Udalo sie sciagnac 60 tys. za parking od 
IKEI i bedzie ich coraz wiecej.  
Pan D. Ksiazek – powiedzial, zeby w Kurierze Raszynskim nie ukazalo sie, ze 
Pan Dariusz Ksiazek jest przeciwny budowie parku. Chce jeszcze raz wyraznie 
podkreslic, ja mówie park, tak, ale za jakie pieniadze. Tak jak w poprzedniej 
kadencji tez mówilismy, basen tak, ale za jakie pieniadze. 
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Nastepnie wobec zakonczenia dyskusji zaproponowal glosowanie. Uchwala po 
odczytaniu zostala poddana pod glosowanie i przyjeta glosami 8 za, 3 przeciw, 1 
wstrzymujacy sie. 
 
Ad. 5) 

Uchwala w sprawie rozpatrzenia zarzutu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci 
terenów we wsi Falenty, Falenty Nowe. (A. Gajewska). 

  
Pan M. Goljanek – przedstawil stanowisko komisji zalaczone do protokolu. 
Pani A. Gajewska – odczytala wystapienie zalaczone do protokolu. 
Wobec braku pytan Przewodniczacy Rady Gminy Pan Dariusz Ksiazek 
zaproponowal glosowanie. Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta 
glosami 7 za, 1 przeciw, 3 wstrzymujace sie. 
 
Ad. 6) 
Uchwala w sprawie rozpatrzenia zarzutu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe. (W. Gajewski). 
 
. 
Pan W. Gajewski – powiedzial, ze podtrzymuje stanowisko przedstawione przez 
jego zone A. Gajewska. 
Pani A. Kozlowska – przedstawila ponownie uzasadnienie do uchwaly 
zalaczone do protokolu.  
Pan J. Hipsz – powiedzial, wniosek panstwa ma pewno jakies braki, ale komisja 
nie jest wladna by dawac panstwu jakies zapewnienia, to powinni panstwo 
uzyskac od Wójta. Uchwalanie planów zagospodarowania nie powinno polegac 
na rugowaniu mieszkanców z terenu gdzie mieszkaja z dziada pradziada. Ja 
bede zawsze glosowal przeciwko takim planom. 
Mieszkanka – powiedziala, jak my mamy sie rozwijac jak nam sie zabrania 
postawic budynki uslugowe. 
Pani A. Kozlowska – wyjasnila, obiekty sluzace uslugom uciazliwym dla 
mieszkanców sa zabronione. Moga to byc uslugi typowe dla mieszkanców tj. 
sklep spozywczy, fryzjer itp. 
Pan W. Gajewski – nie mozemy sie rozwijac, dlaczego bedziemy zablokowani 
w inwestycjach. Co my mamy teraz z tym zrobic, wykupcie nas. 
Pani A. Gajewska – gdzie w Falentach sa tereny pod dzialalnosc, tylko przy 
ul.Opackiego. 
Pan J. Gromek – powiedzial, moga panstwo w dalszym ciagu prowadzic 
dzialalnosc taka jak do tej pory. 
Pan D. Ksiazek – powiedzial, dyskusja musi dotyczyc tylko sprawy uchwaly, a 
nie planu zagospodarowania.  
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Pan A. Zareba – powiedzial, 90% konfliktów miedzy mieszkancami wynika z 
róznorodnosci wykorzystywania zajmowanego terenu.  
Pan W. Gajewski – powiedzial, wszyscy sasiedzi zgadzaja na wprowadzenie 
funkcji uslugowej na ul. Rozbrat.  
Pani A. Gajewska – powiedziala, jezeli sasiedzi podpisza wniosek o 
wprowadzenie funkcji uslugowej to co wtedy, rada zmieni plan? 
Pan M. Goljanek – powiedzial, rozmawialismy na komisji i wtedy panstwo 
zrozumieliscie, ze gdyby rada przyjela panstwa protest, to byloby to z 
niekorzyscia dla panstwa. Nasza propozycja jest dla panstwa lepsza.  
Pani A. Gajewska – powiedziala, to co proponowala komisja jest dobre, my sie 
wszyscy z tym zgadzamy i my zlozymy ten wniosek. Jezeli my wycofamy 
zarzut, to nie bedziemy mieli mozliwosci sie odwolywac. 
Pan M. Goljanek – powiedzial, jezeli ten zarzut odrzucimy to wtedy jest droga 
otwarta do tego co ustalilismy, zeby zrobic mieszkaniowo-uslugowe wzdluz 
ulic. Jezeli sad uzna panstwa zarzut, to nie bedziecie miec funkcji 
mieszkaniowo-uslugowej tylko rolniczej. Kazdy wie, jaka jest cena ziemi 
rolniczej a jaka mieszkaniowo-uslugowej. Ten zarzut trzeba odrzucic, zeby dac 
szanse do stworzenia kolejnej wersji planu gdzie ten teren bylby mieszkaniowo-
uslugowy. 
Pan A. Zareba – zapytal, jaka powinna byc kolejnosc postepowania w tej chwili.  
Pani A. Kozlowska – powiedziala, zarzut musi byc przez rade rozpatrzony, zeby 
mozna bylo stworzyc kolejna wersje planu. Jezeli panstwo chcieli aby w planie 
ten teren mial okreslona funkcje, powinni zlozyc w okreslonym terminie 
wniosek do planu. Jezeli wójt nie uwzglednilby tego wniosku, musialby o 
powodach panstwa poinformowac. Nie mozecie miec panstwo teraz pretensji do 
gminy, skoro nie zlozyliscie wniosku. 
Pani A. Wawrzynska – powiedziala, panstwo popelniliscie blad w swoim 
zarzucie. Prosze pozwolic poprawic panstwu ich zarzut. 
Pan Wójt – powiedzial, po komisji konsultowalismy sprawe i przychylam sie do 
takiego procedowania w tej sprawie jak mówiono na komisji.  
Pan D. Ksiazek – zakonczyl dyskusje i po odczytaniu poddal uchwale pod 
glosowanie. Uchwala zostala przyjeta glosami – 7 za, 4 wstrzymujace sie. 
 
Ad. 7) 
Uchwala w sprawie rozpatrzenia zarzutu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe. 
 (Z. Wasik). 
 
Pan Zbigniew Wasik nieobecny. 
Pan D. Ksiazek – poprosil o stanowisko komisji planowania przestrzennego.  
Pan M. Goljanek – przedstawil stanowisko komisji zalaczone do protokolu. 
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Pan D. Ksiazek – wobec braku pytan odczytal uchwale i poddal pod glosowanie. 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami 10 za, 1 
wstrzymujacy sie. 
 
Ad. 8) 
Uchwala w sprawie rozpatrzenia zarzutu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe. 
 (A. Wasik). 
 
Pani Alicja Wasik nieobecna. 
Pan D. Ksiazek – wobec braku pytan zaproponowal glosowanie. Uchwala 
poddana pod glosowanie zostala przyjeta jednoglosnie – 8 za. 
 
Ad. 9) 
Uchwala w sprawie rozpatrzenia protestu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe. (D.i M. Miller). 
 
Pan D i M Miller nieobecni.  
 
Pani A. Kozlowska – przedstawila uzasadnienie zgodne z zalaczonym do 
uchwaly. 
Pan K. Choromanski – powiedzial, popieram w calej rozciaglosci ten protest. Ta 
droga szybko stanie sie naturalnym objazdem Al. Krakowskiej, co calkowicie 
sparalizuje spokojne zycie Falent.  
Pan D. Ksiazek – powiedzial, na XXX Sesji Pan Wójt deklarowal, ze ta droga 
powstanie wtedy, gdy powstanie obwodnica. To tez jest pewnego rodzaju 
zabezpieczenie i dbanie o dobro mieszkanców. 
Pan K. Choromanski – powiedzial, ze bedzie wnosil o reasumpcje tej uchwaly. 
Pani Mecenas – poinformowala, ze zgodnie ze statutem gminy wniosek o 
reasumpcje nie nalezy do uprawnien przewodniczacego rady osiedla i wobec 
tego nie bedzie mógl byc brany pod uwage. 
Pan J. Hipsz – stwierdzil, ze tamten protest byl podpisany przez wielu 
mieszkanców i uwaza, ze wola mieszkanców powinna byc respektowana przez 
rade. Wtedy inaczej to radny zaprezentowal, tak jakby mieszkancy  chcieli ta 
droge. 
Pan J. Gromek – powiedzial, Panie radny ja niczego nie prezentowalem. To juz 
jest od lat w studium ta droga naniesiona. Druga sprawa tu jest trzy drogi, 
laczace droge Hrabska z ul. Warszawska. Nie mozna doprowadzac do takiej 
sytuacji, ze bedzie mozna tylko jedna droga dojechac do Falent. To jest 
bezpieczenstwo, organizacja ruchu. Nie wiadomo jak sie uruchomi trase 
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szybkiego ruchu, czy ten ruch w Falentach bedzie duzy. Trudno ograniczac 
terenom przeznaczonym pod zabudowe mozliwosci dojazdu. 
Pan D. Ksiazek – wobec braku pytan zaproponowal glosowanie. Uchwala 
poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami  - 8 za, 1 przeciw, 1 
wstrzymujacy sie. 
Ad. 10) 
Uchwala w sprawie rozpatrzenia protestu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe.  

(M. Chmielewski). 
Pani A. Kozlowska – przedstawila uzasadnienie zgodne z zalaczonym do 
uchwaly. 
Pan M. Chmielewski – powiedzial, moje wystapienie w tym wzgledzie takie ma 
zamierzenia. Jedynym rezerwatem w okolicy Warszawy sa stawy raszynskie. 
Wlasciciel, który zarzadza tymi gruntami doszedl do wniosku, ze te tereny nie 
musza byc chronione. Natomiast studium nie jest przepisem gminnym i nie ma 
zadnej mocy prawnej. Studium nie bylo konsultowane z mieszkancami i na tym 
etapie my, razem z mieszkancami powinnismy sie wypowiedziec czy nam to 
odpowiada czy nie. Prosze aby radni sie wypowiedzieli pozytywnie wzgledem 
mojego protestu.  
Pan M. Goljanek – powiedzial, nie powinnismy w tym terenie dopuscic do 
jakiejkolwiek zabudowy. Przeznaczamy bardzo duze pieniadze na budowe 
parku, a tu mamy teren, który wystarczy pozostawic w spokoju czy ewentualnie 
zmodernizowac. Wtedy bedziemy mieli jeden z najpiekniejszych obiektów w 
calej Polsce. 
Pan J. Hipsz – powiedzial, uwazam, ze rezerwat jest dobrem naszym wspólnym, 
a to bedzie wykorzystywane na cele komercyjne. Dawniej sie mówilo o 
uslugach nauki ale korzysci z tego beda czerpali tylko nieliczni bo szkola w 
Falentach nie jest publiczna, tylko typowo komercyjna. W imie interesów kilku 
osób, zeby wszyscy ponosili takie konsekwencje, to nie jest dobre z punktu 
widzenia interesu spolecznego.  
Pan J. Gromek – powiedzial, Falenty Duze sa jeszcze blizej rezerwatu niz 
proponowana zabudowa Falent. 
Pani J. Gotowicz – powiedziala, czy którykolwiek z panów radnych widzial jak 
wyglada okolica tego rezerwatu. To jest smietnisko. Ulica Falencka jest trasa 
szybkiego ruchu i ul. Opackiego tez bedzie droga szybkiego ruchu. Nie wiem co 
jest lepsze dla tego rezerwatu, czy osiedle domów jednorodzinnych gdzie kazdy 
pilnuje porzadku, czy pozostawienie tego tak jak teraz. 
Pan M. Goljanek – powiedzial, latwiej jest poprosic zarzadce tego terenu, zeby 
lepiej zadbal o ten teren, niz 100 osób zmusic aby dbalo o swoje posesje.  
Pan A. Zareba – poprosil o poinformowanie zebranych jakie obiekty znajduja 
sie na tym omawianym terenie. 
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Pan K. Borys – poifnormowal, ze teren przy ul. Falenckiej róg Opackiego jest w 
tej chwili terenem rolnym, dalej wzdluz ul. Opackiego znajduje sie stacja 
wodociagowa, osrodki szkoleniowe, straz pozarna, sklepy. Jesli ma to byc rolne, 
to wszystko jest w tym momencie do likwidacji. Znajduje sie tam równiez 
zaklad doswiadczalny. Budynki tego zakladu trzeba dostosowac do potrzeb i 
warunków jakie powinny spelniac w XXI wieku, nastepnie jest hotel Hrabski i 
teren jako zielen parkowa, uslugi nauki w calosci zabezpiecza potrzeby parku i 
palac i pawilon naukowy.  
Pan W. Gajewski – zapytal, co oznacza skrót oswiatowo-uslugowy bo my 
graniczymy z tym terenem. 
Pan K. Borys – odpowiedzial, ze jest to teren przedszkola. 
Pan Wójt – stwierdzil, ze teren polozony na rogu ul.Falenckiej i Opackiego jest 
terenem chronionego krajobrazu. Nie jest w strefie rezerwatu.  
Pan M. Chmielewski – powiedzial, pod co to mozna przeznaczyc, bo jezeli pod 
tzw. ogólnospoleczne potrzeby kultury, oswiaty, kultu religijnego to zgoda. Jaki 
natomiast ma gmina, wszyscy mieszkancy interes w tym, zeby ten teren 
uzbrajac, za nasze pieniadze, teren nie nalezacy do gminy. Ja interesu gminy w 
tym nie widze. 
Mieszkaniec – zapytal, czy do planu jest dolaczony wplyw ustalen planu na 
srodowisko przyrodnicze, komunikacyjne, spoleczne i rynek pracy. 
Pani A. Kozlowska – prognoza taka jest dolaczona do planu podczas wylozenia 
i jest to dokument ogólnie dostepny dla wszystkich zainteresowanych.  
Pan M. Goljanek – poinformowal, ze komisja planowania przestrzennego 
wypowiedziala sie w glosowaniu za odrzuceniem projektów uchwal dot. 
protestów p. Chmielewskiego i p. Hipsza glosami – 3 przeciw uchwale, 1 za. 
Pan Wójt – zapytal, czy Panowie radni, którzy zlozyli protest sa czlonkami 
komisji i brali udzial w glosowaniu, bo to jest dla niego moralnie dwuznaczne.  
Pan M. Goljanek – poinformowal, ze tak. 
Pan D. Ksiazek – zamknal dyskusje i zaproponowal glosowanie. Uchwala 
zostala przyjeta glosami 7 za, 3 przeciw. 
Pan M. Chmielewski – zlozyl oswiadczenie o zdaniu przeciwnym, zeby nikt go 
nie posadzil o inne zdanie tj. votum separatum wobec tej uchwaly. 
Pan J. Hipsz – stwierdzil, ze tez sie do tego oswiadczenia dolacza. 
Pan M. Goljanek – stwierdzil, ze on równiez sie do tego oswiadczenia dolacza. 
 
Ad. 11) 
Uchwala w sprawie rozpatrzenia protestu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe. (A. Lempicka) 
 
Pani Anna Lempicka nieobecna na sali.  
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Pan D. Ksiazek – stwierdzil, ze sa 4 takie same  uchwaly i wobec tego prosi p. 
A.Kozlowska o przedstawienie uzasadnienia natomiast glosowac radni beda 
nastepujace po sobie uchwaly po kolei juz bez przedstawiania uzasadnien. 
Pani A. Kozlowska – przedstawila uzasadnienia zgodne z zalaczonymi do 
uchwal. 
Pan J. Gromek – powiedzial, jedni mieszkancy protestuja wobec 
zaprojektowanych dróg, inni chca poszerzenia dróg. Kazdy ma swoje racje i 
prawo, a rada musi podjac stosowne decyzje aby bylo jak najlepiej dla 
mieszkanców. 
Pan D. Ksiazek – wobec braku pytan zaproponowal glosowanie. Uchwala 
poddana pod glosowanie zostala przyjeta jednoglosnie – 8 za. 
 
Ad. 12)       
Uchwala w sprawie rozpatrzenia protestu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe.(K. Lempicka) 
Pani Katarzyna Lempicka nieobecna na sali.  
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta jednoglosnie -  8 za. 
 
Ad. 13) 
Uchwala w sprawie rozpatrzenia protestu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe.(M. Lempicki) 
Pan Maciej Lempicki nieobecny na sali.  
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta jednoglosnie – 8 za. 
 
Ad. 14) 
Uchwala w sprawie rozpatrzenia protestu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe.(K.Lempicki) 
Pan Kazimierz Lempicki nieobecny na sali.  
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta jednoglosnie – 9 za. 
 
Ad. 15) 
Uchwala w sprawie rozpatrzenia protestu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe.(IMUZ) 
IMUZ reprezentuje na sali Pan Kazimierz Borys, Dyrektor. 
 
Pani A. Kozlowska – przedstawila uzasadnienie zgodne z zalaczonym do 
uchwaly. 
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Pan J. Gromek – powiedzial, chcialbym sie odniesc do pkt 9 protestu, poniewaz 
wlaczenie skweru do przystanku MZK nie powinno byc, to powinna byc zielen 
naturalna. 300-400 m nie nalezy zabierac pod przystanek autobudowy. 
Projektant – powiedzial, naszym zamierzeniem bylo stworzenie przestrzeni 
publicznej tj. placu.  
Pan J. Gromek  - to trzeba nazwac zielenia naturalna a nie przystankiem 
autobusowym. 
Pan J. Hipsz – powiedzial, moim zdaniem zalozenie te sa sluszne, tu ma powstac 
nowe osiedla, moze bedzie wiekszy ruch autobusowy i taki wiekszy przystanek 
bedzie potrzebny.  
Pan J. Gromek – powiedzial, ja nie jestem przeciwny temu, tylko chce, aby to 
bylo otoczone zielenia naturalna. 
Pani A. Kozlowska – plan nie zabroni wydzielenia skweru zieleni wokól 
przystanku. Jezeli plan ustali funkcje nauki, to w momencie realizacji tych 
ustalen mozemy spotkac sie z zaprojektowaniem na tym terenie obiektu i 
wykorzystaniem tego terenu pod uslugi nauki. Teraz plan daje gwarancje, ze jest 
to przestrzen komunikacyjna.  
Pan D. Ksiazek – wobec braku pytan zaproponowal glosowanie. Uchwala 
poddana pod glosowanie zostala przyjeta jednoglosnie – 10 za. 
 
Ad. 16) 
Uchwala w sprawie rozpatrzenia protestu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe.(Robert Jedrzejczyk) 
Pan Robert Jedrzejczyk) obecny na sali.  
Pan R. Jedrzejczyk – zaapelowal do radnych, aby przychylili sie do wspólnego 
wniosku mieszkanców, o pozostawienie tych terenów jako tereny zieleni. Zdaje 
sobie sprawe z ciezkiej roli radnych ale mieszkancy tego osiedla w Falentach 
wiele wysilku wlozyli w to aby osiedle bylo takie jak jest w tej chwili, sami 
budowali ulice, urzadzali trawniki.  
Pani A. Wawrzynska – powiedziala, ze jest oburzona tym protestem, poniewaz 
ulice budowala gmina za podatki wszystkich mieszkanców. Ci co mieszkaja na 
tym osiedlu kupowali dzialki za dwie kostki masla. Sprawe tego osiedla zna od 
samego poczatku. Wyrywanie pieniedzy z mojej kieszeni dla osiedla IMUZ, do 
którego gmina caly czas doklada to jest skandal.  
Mieszkanka – dodala, ze mieszkanców razi to, ze osiedle to jest oswietlone 
wieloma lampami, natomiast na ul. Falenckiej braku 4 lamp i nie mozna sie o 
nie doprosic. 
Pan J. Gromek – powiedzial, udzial mieszkanców w budowe tego osiedla byl 
znaczny ok. 30%, nie sama gmina tam inwestowala. Proponuje odrzucic ten 
protest, a do tematu wrócic po ponownym wylozeniu. 
Pan J. Hipsz – powiedzial, ze jest za tym, aby bylo jak najwiecej zieleni wokól 
domów. Moze by przeznaczyc jakas dzialke na tym terenie na zielen, skwer. 
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Pani A. Kozlowska – powiedziala, ze sprór jest bezcelowy, poniewaz jak 
zostanie unormowany stan prawny tego terenu, gmina stanie sie wlascicielem, to 
byc moze, jako teren publiczny bedzie zagospodarowany zgodnie z wola 
mieszkanców, wladz i trzeba bedzie tam zrobic jakis ogródek jordanowski albo 
równie dobrze pod kazda forme sluzaca mieszkancom.  
Pan D. Ksiazek  zaproponowal glosowanie uchwal w kolejnosci wg listy. 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami 8 za, 2 wstrzymujace 
sie. 
 
Ad. 17) 
Uchwala w sprawie rozpatrzenia protestu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe.(Wojciech Rogowski) 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami 8 za, 2 wstrzymujace 
sie. 
Ad. 18) 
Uchwala w sprawie rozpatrzenia protestu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe. (Bohdan Skopiec) 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami 8 za, 2 wstrzymujace 
sie. 
Ad. 19) 
Uchwala w sprawie rozpatrzenia protestu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe.(Magdalena Borys) 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami 8 za, 2 wstrzymujace 
sie. 
Ad. 20) 
Uchwala w sprawie rozpatrzenia protestu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe.(Piotr Banasik) 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami 8 za, 2 wstrzymujace 
sie. 
 
 
Ad. 21) 
Uchwala w sprawie rozpatrzenia protestu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe(Barbara Sikorska – Fic) 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami 8 za, 2 wstrzymujace 
sie. 
 
 



 18 

Ad. 22) 
Uchwala w sprawie rozpatrzenia protestu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe. (Stefan Pietrzak) 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami 8 za, 2 wstrzymujace 
sie. 
Ad. 23) 
Uchwala w sprawie rozpatrzenia protestu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe.(Kazimierz Choromanski) 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami 8 za, 2 wstrzymujace 
sie. 
Ad. 24) 
Uchwala w sprawie rozpatrzenia protestu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe. (Krzysztof Zbytniewski) 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami 8 za, 2 wstrzymujace 
sie. 
 
Ad. 25) 
Uchwala w sprawie rozpatrzenia protestu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe. (Konrad Kowalczyk) 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami 8 za, 2 wstrzymujace 
sie. 
 
Ad. 26) 
 Uchwala w sprawie rozpatrzenia protestu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe. (Dominik Urbala) 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami 8 za, 2 wstrzymujace 
sie. 
 
Ad. 27)  
Uchwala w sprawie rozpatrzenia protestu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe. (Jadwiga Antos) 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami 8 za, 2 wstrzymujace 
sie. 
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Ad. 28)  
Uchwala w sprawie rozpatrzenia protestu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe.(Tomasz Walczuk) 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami 8 za, 2 wstrzymujace 
sie. 
 
Ad. 29) 
Uchwala w sprawie rozpatrzenia protestu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe.(Jerzy Barszczewski) 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami 8 za, 2 wstrzymujace 
sie.  
Ad. 30) 
Uchwala w sprawie rozpatrzenia zarzutu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu  zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe. (K. Choromanski). 
 
Pan D. Ksiazek – poinformowal, ze nastepujace po sobie 5 uchwal jest 
identycznych, dlatego równiez uzasadnienie bedzie przedstawione jedno i 
glosowanie odbedzie sie po dyskusji w tym punkcie. 
Pani A. Kozlowska – przedstawila uzasadnienie zgodne z zalaczonym do 
uchwaly. 
Pan K. Choromanski – powiedzial, ze dzialki w tym terenie sa male i chodzi o 
przesuniecie linii uslug o ok. 50 m. i pozostawienie mieszkaniówki czyli 
zabezpieczenie sasiednich dzialek przed uciazliwoscia. 
Pani A. Kozlowska – wyjasnila, ze nalezy odzielic interes prawny od 
faktycznego. Pan ma faktyczny interes w tym zarzucie. To, ze ma Pan mala 
dzialke to nie jest wina planu. Majac taka dzialke, musi sie Pan liczyc z tym, ze 
bedzie mial Pan blisko sasiadów. Innym mieszkancom wcale nie musi podobac 
sie to, ze zostanie zlikwidowana ta funkcja, bo byc moze beda chcieli tam 
realizowac uslugi.  
Pan K. Choromanski – jezeli wlasciciel tego terenu nie zgadza sie, to my nic nie 
poradzimy i musimy sie z tym zgodzic.  
Pan Jerzy Zatorski – powiedzial, ze p. Choromanski podchodzi do sprawy zbyt 
egoistycznie. Pan majac dom na dzialce, z góry zaklada, ze sasiad z boku, gdzie 
jeszcze nic nie ma, jest teren niezabudowany,  bedzie Panu przeszkadzal. Pan 
nie dba o gmine, tu musza naplywac ludzie, z których gmina bedzie miala 
pieniadze. 
 
Pan D. Ksiazek – wobec braku pytan zaproponowal glosowanie uchwal wg listy. 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta jednoglosnie – 10 za. 
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Ad. 31) 
Uchwala w sprawie rozpatrzenia  zarzutu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe.(K.Zbytniewski). 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta jednoglosnie – 10 za. 
 
Ad. 32) 
 Uchwala w sprawie rozpatrzenia zarzutu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe.(K.Kowalczyk.) 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta jednoglosnie – 10 za. 
 
Ad. 33) 
 Uchwala w sprawie rozpatrzenia zarzutu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe.(L.Prokopowicz). 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta jednoglosnie – 10 za. 
 
Ad. 34) 
 Uchwala w sprawie rozpatrzenia zarzutu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe.(R. Klos). 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta jednoglosnie – 10 za. 
 
Ad. 35) 
Uchwala w sprawie rozpatrzenia protestu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe.(H. Michalowski) 
Pani A. Kozlowska – przedstawila uzasadnienie zgodne z zalaczonym do 
uchwaly. 
Pan J. Hipsz – powiedzial, ze to sa protesty, które dotycza tego samego co jego i 
Pana Chmielewskiego protest. 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami – 7 za, 3 przeciw.  
 
Ad. 36) 
Uchwala w sprawie rozpatrzenia protestu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe.(U. Malecka) 
Pan D. Ksiazek – stwierdzil, ze nie jest konieczne przedstawienie uzasadnienia, 
poniewaz tego samego dotyczy uchwala co poprzednia. Wobec braku pytan 
zaproponowal glosowanie. 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami – 7 za, 3 przeciw. 
 



 21 

Ad. 37) 
Uchwala w sprawie rozpatrzenia protestu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe.(J. Hipsz) 
Pani A. Kozlowska – przedstawila uzasadnienie zgodne z zalaczonym do 
uchwaly. 
Pan J. Hipsz – powiedzial, nie dostalem zadnej konkretnej odpowiedzi, moglem 
z pisma które otrzymalem wywnioskowac, ze nie uwzglednia sie, bo nie. Jestem 
przeciwko budowie hipermarketu, to nie jest tak do konca, ze to nie narusza 
mojego interesu prawnego, bo z powodu powstania tego obiektu bedzie duzo 
wiekszy ruch na Al. Krakowskiej, bede wdychal spaliny, ja i moja rodzina 
bedziemy narazeni na pewne niedogodnosci. Ja nie jestem za tym, aby 
pozostawic te pola rolne, chce zeby ta gmina sie rozwijala, ale zeby tam 
powstaly obiekty do 2 tys. m2, a nie taki moloch jak IKEA lub GEANT. Poza 
tym w pismie stwierdzono, ze ja nie wykazalem sie indywidualnym interesem 
prawnym. Ja wnosilem ten protest w imieniu mieszkanców, a jestem wybrany w 
okregu, który ma 5 tys.  mieszkanców, to jak ja mam sie wykazac 
indywidualanym interesem prawnym. Pan Gromek, on sie nieraz wykazuje 
jakims indywidualnym interesem, bo jest w zarzadzie banku, czy cos takiego. Ja 
tu jestem po to zeby reprezentowac interesy mieszkanców a nie swoje 
indywidualne. Poza tym napisano mi, ze brak jest uzasadnienia w dokumentach. 
Mam ekspertyze sporzadzona dla obiektu 23250 m2 w konkretnym miejscu, tak 
samo jest opisana sprawa odprowadzania scieków z parkingów. Aleja 
Krakowska nie jest przystosowana do tak duzego ruchu, jaki moze powstac po 
wybudowaniu tego obiektu, a interes sie oplaca, gdy jest ok. 100 tys. klientów 
tygodniowo, tak mówil dyrektor IKEI. Poza tym obiekt ten ma graniczyc 
bezposrednio z rezerwatem. Moim zdaniem i jest wielu mieszkanców przeciwko 
takiemu przeznaczeniu tego terenu. A nie slyszalem od panstwa radnych, ani od 
urzedu choc jeden punkt za tym, zeby taki obiekt tam powstal. Tu jesli sie taki 
obiekt wybuduje to bedzie interes kilku osób, a ja bronie interesu 5 tys. osób. 
Panowie jak bedziecie glosowali za odrzuceniem tego protestu, bedziecie 
glosowali za interesem kilku osób a przeciwko paru tysiecy mieszkanców.  
Pan M. Chmielewski – powiedzial, Pani Kozlowska powiedziala, ze 
rozetapowanie planu to bylo zdanie rady, a rada sie na ten temat nie 
wypowiedziala. 
Pani A. Kozlowska – powiedziala, ze takie bylo zdanie komisji.  
Pan M. Chmielewski – powiedzial, komisja nie jest zadnym gremium wladnym 
do podejmowania decyzji w tym temacie. O ile sie nie myle, komisja 
wypowiedziala sie za odrzuceniem  projektu uchwaly dot. protestu p. Hipsza. 
Ponadto w zapisie planu jest, ze plan ustala dla zabudowy uslugowej terenu U/H 
polozonego wzdluz Al. Krakowskiej pow. min. 2000 m2. Podczas komisji 
rozmawialismy o pow. 1000 m2, dlatego protest Pana Hipsza jest zasadny i nie 
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ma powodu do jego odrzucenia. Poza tym, czy Wójt wreszcie wie co tam ma 
byc, czy wie, ze zostala zlecona ekspertyza i kto ja zlecil.  
Pani A. Kozlowska – powiedziala, ze ona odpowie. 
Pan M. Chmielewski – powiedzial, ja chce, zeby Wójt odpowiedzial.  
Pan Wójt – odpowiedzial, ze to on bedzie decydowal kto bedzie udzielal 
odpowiedzi.  
Pani A. Kozlowska – wyjasnila, komisja, która opiniowala ten projekt przed 
uzgadnianiem, byla w nieco innym skladzie, Przewodniczacym byl Pan Pawel 
Stec. Posiedzenie komisji bylo w czerwcu 2003 r, na którym zaprotokolowano, 
iz  nalezy jak najszybciej uchwalic plan w tym zakresie, sporzadzic ekspertyze i 
podzielic na etapy plan. Ekspertyza taka zostala wykonana i podzial planu 
dokonany, po to aby mozna bylo oddzielnie uchwalic dwie czesci planu. Musze 
stwierdzic, ze Pan równiez podpisal sie jako czlonek komisji pod protokolem.  
Takie byly intencje ówczesnej komisji planu. 
Pan M. Chmielewski – powiedzial, komisja nie jest zadnym cialem 
decydujacym. Decyzje komisji byly warunkowe, do tej pory IMUZ nie 
wywiazal sie z zadnego z tych warunków. Caly czas zadaje pytanie, czy 
Wójtowie i radni znaja ekspertyza dot. zagospodarowania tego terenu. Jezeli 
radni nie wiedza co ma tam byc, to nie ma co rozmawiac, najpierw trzeba sie z 
nia zapoznac. Czy Pan Gromek zna ekspertyze. 
Pan J. Gromek – odpowiedzial,  wiem, ze plan dopuszcza zabudowe pow. 1000 
m, a co bedzie budowane na razie nie wie. Do czego mialaby byc mi potrzebna 
ta ekspertyza.  
Pan M. Chmielewski – powiedzial, do tego, ze bedzie Pan glosowal nad 
strategiczna decyzja dot. gminy, czy ma tam powstac hipermarket czy nie. Jezeli 
udajecie, ze nie wiecie, to znaczy, ze ktos ma jakies niejasne intencje. Albo 
ludzie wiedza i glosuja za tym, bo uwazaja, ze jest to korzystne, albo udaja i w 
ten sposób oszukuja swoich wyborców. Czy radni wiedza co tam ma powstac. 
Panie Kazimierzu, czy Pan wie. 
Pan K. Bobowski – odpowiedzial, nie, ale niech Pan nas uswiadomi, jak Pan 
wie.  
Pan A. Zareba – powiedzial, to jest nie do przyjecia jaka forme wypowiedzi Pan 
stosuje, prosze zaprezentowac swoje zdanie, swoje poglady. Niech Pan nas nie 
wzywa do tablicy, nie strofuje.  
Pan M. Chmielewski – powiedzial, nasze zadanie jest jedno uswiadomic 
ludziom, ze projekt powyzszy, zaklada nic innego jak powstanie hipermarketu. 
To nie jest zdanie jednego czlowieka, kilku radnych, tylko to jest tak 
strategiczna decyzja, na która powinnismy wszyscy sie wypowiedziec. W 
pazdzierniku wpadly nam w rece te ekspertyzy, wiec wystosowalismy pismo do 
Wójta z prozba o zamieszczenie naszych posiadanych informacji. Do tej pory 
nie uzyskalismy odpowiedzi. To bylo przyczynkiem do zawiazania wlasnego 
pisma by informowac o tym ludzi. Przez dwa tygodnie zbieralismy podpisy pod 
protestem na ten temat. W zwiazku z tym tu panstwu pokaze, czego nie 
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pokazalem do tej pory,  850 podpisów zebranych bardzo szybko i to bez 
kontynuacji pod protestem, który brzmi ”Protest mieszkanców gminy Raszyn 
przeciwko budowie nowego wielkopowierzchniowego punktu handlowo-
uslugowego na terenie gminy, a w szczególnosci Falent, jako zagrozenie dla 
terenu warszawskiego obszaru chronionego krajobrazu i rezerwatu Stawy 
Raszynskie oraz pogorszenia i tak juz tragicznej i tak juz tragicznej sytuacji 
komunikacyjnej w Al. Krakowskiej”.  Sadze, ze radnych moze nie interesowac, 
czy ich wyborcy sa na tych listach, ale gwarantuje, ze na kazdej, sa dziesiatki a 
moze setki, a moze bedzie jeszcze wiecej, tych co sa przeciwni. Ja nie twierdze, 
ze hipermarkety sa zle, ale w takim miejscu to jest zabójstwo dla tego rezerwatu. 
Dlatego proponowalbym zanim sie ludzi postawi pod sciana, zadecyduje, to w 
takim pismie samorzadowym, jakim jest Kurier, zrobic plebiscyt. Bedziecie 
mieli jasnosc Panowie, czy ludzie chca, czy nie. 
Pan J. Hipsz – zlozyl wniosek formalny aby glosowanie tej uchwaly bylo 
imienne.  
Pani A. Wawrzynska – powiedziala, w polskim prawie karnym jest tak, ze jezeli 
popelnia sie przestepstwo albo wina nie jest taka oczywista, to jest jeszcze 
pytanie „kto skorzysta”. Jezeli na budowie supermarketu nie korzysta gmina, nie 
korzystaja mieszkancy, to pytam, kto skorzysta na budowie kolejnego 
hipermarketu, kto spije z tego smietanke. To nie jest tak, ze panstwo 
reprezentujecie nas i macie wylacznosc do podejmowania decyzji. To nie jest 
tak, ze radny decyduje, to jest jego suwerenna decyzja. 
Pan J. Hipsz – dodal, 8 miesiecy czekalem na odpowiedz na mój protest, który 
skladalem w pazdzierniku a w lipcu dostalem odpowiedz, Nie wiedzialem, czy 
zostal on uwzgledniony, czy nie.  
Pani A. Kozlowska – nie moze Pan mówic, ze nic Pan o tym nie wiedzial, albo, 
ze dokumenty, które sa w wydziale nie zostaly rozeslane radnym. Urzad Gminy 
uzgodnien i wszystkich dokumentów nalezacych do planu nie ma obowiazku 
rozsylac radnym. Dokumenty sa do wgladu, nikt nie robi z tego tajemnicy. Byly 
robione kopie do rady i byly udostepniane. Sama komisja, w której Pan 
uczestniczyl wnioskowala o sporzadzenie takiej ekspertyzy. W Pana interesie 
bylo dowiedziec sie, czy jest ona sporzadzona, albo kiedy. To, ze Pan sie nie 
interesowal, to prosze nie skladac teraz winy na urzedników.  
Pan D. Ksiazek – zamknal dyskusje. Poddal pod glosowanie wniosek formalny 
p. Hipsza. 
Wniosek o przeprowadzenie glosowania imiennego tej uchwaly poddany pod 
glosowanie zostal  przyjety glosami – 4 za, 2 przeciw, 4 wstrzymujace sie. 
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Nastepnie przeprowadzone zostalo glosowanie imienne uchwaly: 
Pan Tomasz Porecki – za, Pan Krzysztof Derda – za, Pan Dariusz Ksiazek – 
wstrzymal sie, Pan Jacek Gromek – za, Pan Andrzej Zareba – za, Pan Miroslaw 
Goljanek – przeciw, Pan Jerzy Hipsz – przeciw, Pan Miroslaw Chmielewski – 
przeciw, Pan Zdzislaw Molak – za, Pan Kazimierz Bobowski – za. 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami – 6 za, 3 przeciw,  
1 wstrzymujacy sie.  
 
Ad. 38) 
Uchwala w sprawie rozpatrzenia zarzutu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe. (Delta Invest Sp. z o.o. ) 
Przedstawiciel firmy nieobecny na sali obrad.  
Pani A. Kozlowska – przedstawila uzasadnienie zgodne z zalaczonym do 
projektu uchwaly. 
Pan J. Hipsz – zapytal, jak to jest z odprowadzeniem wody deszczowej, bo tu 
jest zapisane, ze bedzie ona odprowadzana do oczyszczalni scieków w 
Falentach. 
Pani A. Kozlowska – wyjasnila, techniczne rozwiazania dopiero beda na etapie 
pozwolenia budowlanego i stosownych umów. Jezeli oczyszczalnia nie przyjmie 
scieków, to nie przyjmie. Beda musieli znalezc rozwiazanie na podstawie 
pozwolenia wodno-prawnego, separatorów i odprowadzenia wody. Ale to 
reguluja przepisy szczególne Prawa Wodnego na etapie pozwolenia na budowe i 
takich zapisów nie umieszcza sie w planie.  
Pan D. Ksiazek – wobec braku pytan zaproponowal glosowanie. Uchwala 
poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami – 7 za, 1 wstrzymujacy sie.  
2 Radnych nie wzielo udzialu w glosowaniu.  
Pan J. Gromek – chce powiedziec, bo slysze rózne glosy z sali, radny z Falent, 
jest przeciwny hipermarketowi na tym terenie. Natomiast nikt z nas nie wie 
dokladnie, co ma tam byc budowane.  
Pan K. Choromanski – powiedzial, ze glosy z sali, ze radny z Falent, to nie 
dotycza Pana, dotycza Pana Molaka.  
 
Ad. 39)  
Uchwala w sprawie rozpatrzenia protestu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe.(E. Omietanski) i mieszkancy wg zalaczonej 
listy.) 
Pan D. Ksiazek – odczytal liste mieszkanców podpisanych pod protestem z 
pytaniem czy sa obecni.  
Obecnosc odnotowana na zalaczonej liscie. 
Pani A. Kozlowska – przedstawila uzasadnienie zgodne z zalaczonym do 
uchwaly.                              
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Mieszkanka – zaapelowala do radnych, aby przesuneli trase drogi tzw. Grudzi, 
która jest planowana jako droga czteropasmowa, planowany przebieg tej drogi 
przechodzi w poblizu ich domów. Mozna ta droge poprowadzic prosto, przez 
tereny niezabudowane.  
Mieszkaniec – zapytal, komu jest potrzebna ta ulica Grudzi, Dyrekcja Dróg 
powiedziala, ze ona nie jest zainteresowana ta droga. Panstwo radni jestescie 
wladni niedopuscic do budowy tej drogi. Dlaczego planuje sie ta droge o szer. 
35 m.  
Pani A. Kozlowska – tereny na tym planie sa przeznaczone pod zabudowe, 
bedzie tam mieszkalo wielu ludzi, uwazam, ze drogi wyznaczone na tym terenie 
stanowia minimum na jakim ten ruch bedzie sie odbywal. Jezeli nadal 
ograniczac bedziemy ich parametry, bedziemy je likwidowac, to drogi istniejace 
ul. Falencka i Droga Hrabska beda nie przejezdne.  Za pare lat, ktos powie, 
dlaczego ktos nie zaplanowal dróg.  
Pan M. Goljanek – skad pomysl, ze ta droga idzie takim lukiem. 
Projektant – odpowiedzial, nie jest prawda, ze jest to wymysl gminy i kilku 
osób. Ta droga zostala wyprofilowana w Urzedzie Wojewódzkim w Wydziale 
Drogowym. Ja jestem tez zwiazany uzgodnieniami, planami odgórnymi.  
Pan K. Derda – ja bylem radnym poprzedniej kadencji i ta sprawa byla 
wielokrotnie analizowana. Najpierw kazalismy zrobic siatke dróg i dopiero do 
tych dróg próbowalismy zainwestowac teren. Okazalo sie, ze wszyscy 
projektancji namawiali nas do jeszcze wiekszego poszatkowania terenu 
drogami, poniewaz twierdzili, ze utopimy sie w Al. Krakowskiej, pomimo 
wybudowania lacznika. Ta droga Grudzi jest szykowana do roli pewnej 
obwodnicy, zeby Raszyn mógl uciec. Jezeli, ktokolwiek podjedzie do lasu 
Sekocinskiego, zeby nie musial jechac Al. Krakowska i dojechac do Pulawskiej, 
tylko zeby mógl podjechac na wezel, który jest szykowany z drogi K2 i zeby 
mógl pojechac w lewo czy w prawo. Nie oszukujmy sie, ze bedzie lepiej, jak 
tych dróg nie bedzie. Ja wiem, ze jest to uciazliwa rzecza, choc standardy tych 
dróg sa lepiej budowane.  
Mieszkanka – powiedziala, ja nie mówie, zeby nie budowac dróg, tylko zeby je 
budowac z sensem, a nie wprowadzac szeroka droge do wsi. Czy panstwo sobie 
zdajecie sprawe, ze wartosc naszych nieruchomosci spadnie i my bedziemy 
wystepowac z roszczeniami do gminy. Chcialam zaapelowac do zdrowego 
rozsadku, bo jestescie panstwo nowymi radnymi i jestescie w stanie naprawic 
bledy.  
Pan J. Hipsz – plan powinien byc robiony zgodnie z oczekiwaniami 
mieszkanców. U nas sie buduje drogi, które nie obsluguja przyleglych terenów.  
Mieszkanka – ja bylam w gminie, jak ten plan byl wylozony i na spotkaniu, 
gdzie wójt przy swiadkach powiedzial, ze to, ze plan jest zatwierdzony w 
sasiedniej gminie, to nie jest sprawa przesadzona i ze gmina bedzie robila 
wszystko, zeby bronic interesu mieszkanców. Bylam w gminie Lesznowola 
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gdzie odpowiedziano mi, ze nikt z naszej gminy sie z nimi nie kontaktowal, a 
droga ta byla zaprojektowana jakby na wniosek gminy Raszyn. 
Pani A. Wawrzynska – w czyim interesie ma byc budowana ta droga? Ja znam 
odpowiedz. Ta droga jest podporzadkowana SELO, czyli cale studium bylo 
opracowane dla trzech osób.  Ta droga moze pozostac droga 12 m.  
Pan D. Ksiazek – powiedzial, Pani kierownik dala wyjasnienie, ze nie mozemy 
odralniac terenu bez zaprojektowania nowych dróg, bo gdzie mieszkancy gminy 
beda jezdzili. Czy jest mozliwosc przeanalizowania szerokosci tej drogi.  
Pani A. Kozlowska – odpowiedziala, w calej gminie nie mozna sie tylko opierac 
na drogach 10 m. lokalnych. Sa drogi, które zbieraja ruch lokalny z danego 
terenu, sa to drogi zbiorcze. 
Pan D. Ksiazek – zakonczyl dyskusje i zaproponowal glosowanie w kolejnosci 
wg listy uchwaly.  
Pan M. Goljanek – przeprosil zebranych w zwiazku z tym, ze za chwile musi 
wyjsc. Zwrócil sie równiez o zdyscyplionowanie niektórych radnych, którzy 
pojawiaja sie na kilka uchwal, podpisuja liste. To jest niedopuszczalne. 
Pan D. Ksiazek – odczytal uchwale i poddal ja pod glosowanie. Uchwala 
poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami  - 5 za, 3 przeciw. 
 
Ad. 40) 
Uchwala w sprawie rozpatrzenia protestu zlozonego do projektu 
Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla czesci terenów 
we wsi Falenty, Falenty Nowe. (U. Krygier). 
Uchwala poddana pod glosowanie zostala przyjeta glosami 5 za, 3 przeciw. 
 
W tym momencie na sali zabraklo quorum.  
Wobec powyzszego rada nie byla uprawniona do podejmowania uchwal. 
Przewodniczacy Rady Gminy Raszyn wobec braku quorum stwierdzil, ze 
uchwaly zostana rozpatrzone w innym terminie. Zaproponowal realizacje 
punktów nie wymagajacych glosowania. 
 
Ad. 41) 
Sprawozdanie Wójta z dzialalnosci od XXX do XXXI Sesji Rady Gminy. 
 
Pan Wójt – powiedzial, ze wobec takiego zachowania radnych 
wstrzymywana jest procedura planistyczna. Sami panstwo widza, radni 
swoje sprawy zalatwili, swoje punkty przesuneli wczesniej i wyszli. 
Gratuluje braw dla tych radnych, daliscie im mozliwosc takiego 
postepowania a to co teraz zrobili swiadczy o tym, ze umieja manipulowac 
panstwa emocjami. 
Nastepnie przekazal na rece Pana Soltysa z Dawid komplet pism, skierowanych 
celem porozumienia sie odnosnie odzyskania nieruchomosci w Dawidach 
postawionej przez spolecznosc Dawid z Miastem Stolecznym Warszawa. Pan 
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Prezydent Miasta przeznaczyl ta nieruchomosc do sprzedazy za cene 450 tys. zl 
+ VAT. Zrobilismy co bylo w naszej mocy. 
Na mocy konkursu ekologicznego za który otrzymalismy 150 tys. zl. 
przeznaczymy na ujecie wody oligocenskiej.  
Odbywaja sie kolonie, bez zadnych niespodzianek. Otrzymalismy pochwaly. 
Dzieci sa bardzo zadowolone.  
Odbylo sie spotkanie w Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad gdzie 
przedstawiono nam przebieg drogi Salomea Janki. Jak otrzymamy mapy 
zostanie zorganizowane spotkanie z zainteresowanymi mieszkancami. Wezel w 
Jankach jest pelnym wezlem, czego w ogóle nie wiedzielismy, to jest rzecz 
nowa, i wychodzi na to, ze praktycznie 1/3 Janek Malych idzie pod mlotek. Jest 
to po prostu arogancja wladzy wyzszej, my o to w ogóle nie wnosilismy.  
Jako wójt bede wykorzystywal kazda droge prawna, zeby bronic mieszkanców. 
Wystapilismy o mozliwosc wejscia z kanalizacja w Al. Krakowska, póki co jest 
pewna mozliwosc, ze taka zgoda bedzie. 
Z dniem 26 czerwca odwolalem Pania Guzek, z funkcji Dyrektora Gimnazjum 
w Raszynie i na ta funkcje powolalem p.o. Pania Terese Wojtasiewicz., która 
bedzie prowadzila ta placówke, az do wylonienia nowego dyrektora w drodze 
konkursu. 
Podpisany zostal akt notarialny ze Straza Pozarna w Falentach.  
W wyniku pracy audytu kontroli wewnetrznej wykryto przestepstwo. Pani 
kasjerka przez ok. 6-7 lat podbierala pieniadze z kasy, ponadto udzielala 
nieformalnych pozyczek ponad 20 osobom, starym pracownikom. Efektem tego, 
jest, ze 2 osoby z pionu finansowego zostaly zwolnione dyscyplinarnie i 
skierowane zostaly doniesienia do prokuratury. Skierowany zostal wniosek o 
zabezpieczenie jej mienia na poczet wierzytelnosci urzedu. Z 3 osobami 
rozchodzimy sie na mocy §45 czyli utrata zaufania. Zostalo udzielonych 
kilkanascie nagan. Wprowadzono 3 wypowiedzenia zmieniajace, osoby te 
zostaly zdjete ze stanowisk kierowniczych.  
Wczoraj otwarto park, czesc rekreacyjna dla dzieci.  
W niedziele o godz. 12.30 odbedzie sie uroczysta msza z okazji obchodów 60 
rocznicy Powstania Warszawskiego. 
Odbyly sie komisje dot. awansów i oceny prac nauczycieli. Dyrektorzy, którzy 
wystapili do mnie o ocene uzyskali wylacznie oceny wyrózniajace. 
Dlaczego nie dostalismy pieniedzy z Sapardu, wylacznie dlatego, ze woj. 
mazowieckie jest razem z Warszawa. Warszawa z dochodowoscia jaka ma psuje 
nam statystyki. Mamy dochód przekraczajacy wspólczynnik okreslony przez 
UE. Jest wiele projektów aby wylaczyc Warszawe z woj. mazowieckiego jako 
samodzielny twór.  
Odbyly sie spotkania zwiazane z postanowieniem kosciola w Falentach, jest 
80% szans na to, zeby ta inwestycja doszla do skutku.  
Wszystkie gminy powiatu Pruszkowskiego prowadzily negocjacje z Agencja 
Mienia Wojskowego i na mocy tych negocjacji Prezes zaakaceptowal protokól z 
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rokowan. Chodzi o to, ze stanelismy przed faktem, moglismy stracic w 
Pruszkowie SANEPID i musielibysmy jezdzic na koniec likwidowanego 
powiatu warszawskiego. Wszyscy wójtowie wynegocjowali to, ze wspólnie 
zakupimy dla potrzeb SANEPIDU siedzibe. 
Rozstrzygniete przetargi: 
Wykonano remont nowej sali gimnastycznej, szatni  w szkole podstawowej w 
Raszynie. 
Remont dachu, ocieplenia czesci scian budynku, wymiana posadzek, drzwi w 
szkole w Ladach.  
Wykonanie wraz z montazem tablic w solectwach. 
Dostawa mebli do sali konferencyjnej.  
Budowa kanalizacji sanitarnej w Rybiu. 
Remont nawierzchni w ul. Sasanki, Rózana. 
Postepowania w trakcie oceny ofert: 
Budowa kanalizacji sanitarnej w ul. 19 Kwietnia, w ul. Mokrej wraz z 
przykanalikami oraz kanalizacji deszczowej w ul. Mokrej.  
Budowa SUW. 
Udraznianie kanalizacji deszczowej w ulicach gminy Raszyn. 
Odwonienie czyli melioracja w Ladach i Dawidach. 
Inwentaryzacja budynku Godebskiego 1a i 1b, oraz w budynkach na ul.Niskiej i 
Lotniczej. 
Sprzet informatyczny : serwer. 
Ubezpieczenie budynku UG i mienia gminy Raszyn. 
Transport pieniedzy. 
Przetargi które beda w sierpniu i wrzesniu otwierane i rozstrzygane: 
 Opracowanie proj. budowlanych na chodniki w ul. 6 sierpnia, Starowiejska. 
Dowóz dzieci.  
Wymiana oznakowania pionowego i poziomego i wykonanie nowego 
oznakowania pionowego i poziomego na drogach gminy Raszyn. 
Budowa kanalizacji sanitarnej z przykanalikami Bliska, Wolska, Waska, 
Pruszkowska. 
Budowa kanalizacji sanitarnej ul. Prusa, Zeromskiego, Prosta , Slowikowskiego. 
Budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Rybnej, Piaskowej.  
Budowa sieci wodociagowej ul. Willowa, Droga Hrabska, Falenty Nowe. 
Dokumentacja uzupelnienia oswietlenia. 
Park rekreacyjny. 
 
Ad. 42) 
Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Pan J. Gromek – co z oswietleniem wiaduktu. 
Pan Wójt – odpowiedzial, ze oswietlenie wiaduktu jest calkowicie w gestii 
gminy i trzeba przygotowac formalnosci przejecia majatku.  
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Pan A. Zareba – zapytal, czy jest mozliwe, zeby gmina wystapila do Zarzadu 
Dróg Miejskich o zezwolenie na wejscie w ul. Na Skraju z kanalizacja sanitarna. 
Pan Wójt – widzialem dokumentacje dot. wejscia z woda, a nastepny krok, to 
bedzie wejscie z kanalizacja. 
Pan J. Gromek – ul. Falencka posiada w calosci wodociag, co z podlaczeniem 
mieszkanców. 
Pan Wójt – zmienilo sie prawo, gmina moze prowadzic tylko i wylacznie 
glówny wodociag, natomiast przylacza spoczywaja na barkach mieszkanców. 
Ale w Sekocinie zostalo zawiazany komitet i w ramach jednego postepowania, 
minimalizujac koszty,  wykonano projekt dla wszystkich mieszkanców.   
Mieszkaniec – kiedy ulica Falencka zostanie przejeta przez gmine. 
Pan Wójt – to jest odlegly termin, ale przy okazji uruchomienia trasy Salomea 
Wolica nastapi deklasyfikacja dróg. 
Mieszkaniec – kiedy ta droga bedzie naprawiona do konca. 
Pan Wójt – przypuszczam, ze w sierpniu bedzie zrobiona, takie zapewnienie 
otrzymalismy z powiatu. 
Pan A. Kazubek – po raz kolejny zwrócil uwage na niepalace sie latarnie na 
Al.Krakowskiej i ignorancje firmy, zajmujacej sie konserwacja. 
Mieszkaniec – powiedzial, ze trasa szybkiego ruchu idzie przez teren jego 
gospodarstwa, to jest równoznaczne z zakonczeniem jego egzystencji, z 
zabraniem mu zródla utrzymania jako rolnika. Mozna przesunac kilkanascie 
metrów ta droge i wtedy bedzie mógl dalej prowadzic gospodarstwo.  
Pan Wójt – powiedzial, ze zrobi wszystko, zeby panu pomóc. Taka jest ta 
specustawa, ze nie daje mozliwosci sprzeciwu. Przekazano nam taka informacje, 
ze osobom, którym zabrane zostanie miejsce zamieszkania udostepnione beda 
lokale zastepcze.  
 
Ad. 43) 
Sprawy rózne. 
 
Pan G. Kaczorowska – zapytala o termin budowy tej trasy. 
Pan Wójt – odpowiedzial, ze ostatni kwartal tego roku i pierwszy kwartal 
przyszlego jest przeznaczony na formalizowanie wykupu gruntów i na wiosne 
2005 r. rozpoczecie inwestycji a 2007 zakonczenie. Wykup bedzie wg cen 
rynkowych obowiazujacych w dniu wykupu.  
Pani G. Kaczorowska – stwierdzila, ze niektórzy sie martwia, ze za grunty rolne, 
nie dostana wysokiej ceny, a plany sa nie zmienione. 
Pan Wójt – stwierdzil, ze przy tempie prac nad planami, jak to widac dzisiaj, te 
tereny beda dalej rolnymi. Ja moge zrobic wszystko, zeby reprezentowac 
panstwa stanowisko do ostatniej chwili, kiedy tylko bedzie mozna o to walczyc. 
Mieszkanka – zapytala, czy bedzie zbudowany chodnik na ul. Falenckiej, 
poniewaz wójt odpowiedzial, ze jest to w gestii powiatu, natomiast powiat 
odpowiedzial, ze w gestii gminy. 
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Pan Wójt – na pewno nalezy to do zadan powiatu, natomiast na pewno powiat 
tego nie wykona, z braku srodków. Jest mozliwe porozumienie i gmina wtedy 
bedzie mogla wykonac chodnik. Beda sporzadzane zalozenia do budzetu gminy 
na 2005 r. i ewentualnie bedzie mozliwe wprowadzenie pieniedzy na budowe 
chodnika. Jest panstwa radny, pismo panstwo zlozyliscie i teraz trzeba pilnowac 
sprawy. Poza tym, trzeba jechac do starostwa i tam do osób odpowiedzialnych 
za ta droge zglosic wszystkie problemy. Bedzie budzet gminy  na 2005 r. 
sporzadzany, jezeli tylko sie znajda pieniadze, to bedziemy wprowadzac do 
inwestycji chodnik.  
Pani A. Wawrzynska – powiedziala, nas to nie interesuje, mysmy Pana wybrali, 
zeby Pan bronil naszych interesów, my toniemy i nas nie obchodzi jak Pan to 
zrobi, ale chcemy, zeby droga byla sucha. 
Pan A. Zareba – poprosil, aby wydzial inwestycji wypracowal jednolity system 
rozliczania przylaczy, tam gdzie jest stosowana kanalizacja cisnieniowa. Ci 
mieszkancy powinni miec mozliwosc, aby koszty eksploatacji tej kanalizacji 
byly podobne do tych, co maja kanalizacje grawitacyjna. 
Pan Wójt – w takich przypadkach zwalniamy z udzialu w budowie, ale 
konserwacji nie przejmujemy. Panie radny oczekuje propozycji. Na pewno 
sugestie pomoga do wypracowania wspólnego stanowiska. 
Pani A. Wawrzynska – powiedziala, rozmawialam z wójtem odleglej gminy i 
oni sa pewni, ze otrzymaja pieniadze z UE, ale musza miec plan rozwoju. 
Pan Wójt – wszystko mamy, ale jestesmy bardzo bogata gmina i nie mozemy 
liczyc na wielkie pieniadze. 
Pani Wawrzynska – wiadomo, ze w Polsce sa zródla geotermalne, czy w naszej 
gminie mozna to sprawdzic. 
Pan Wójt – zostaly przeprowadzone zdjecia saterlitarne, które wykrywaja zloza 
geotermalne, najblizsze zloza znajduja sie w Mszczonowie, a na terenie gminy 
Raszyn takich zródel nie ma.  
Pan D. Ksiazek – wobec braku pytan zamknal obrady XXXII Sesji Rady Gminy.  
 
 
Protokolowala: 
Irena Srebrzynska 
  
 
 
 
 


